
  
Zápis 

 

ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 13. listopadu 2024 

 

 

Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, L. Fila, O. Hrušák, H. Maxová, D. Smíšková, R. Škába, M. 

Trojánek, Š. Veselý, J. Zuna, V. Blažek, Š. Chytrý, M. Khoder, M. Koblížek, F. Sedlecká, M. 

Uvíra, V. Veselý 

 

Online: P. Piťhová, T. Černá, K. Dostálová 

 

Omluveni: J. Zieg,  R. Bláha, T. Stejskal, B. Valníčková 

 

Hosté: prof. MUDr. Babjuk, CSc., Mgr. Šmejcká, prof. MUDr. Kobesová, Ph.D., prof.MUDr. 

Vymazal, Ph.D., MHA, prof.MUDr. Havlas, Ph.D., doc. RNDr. Fišer, Ph.D. 

 

 

Program: 

) Zahájení a uvítání hostů 

) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 

) Kontrola zápisu z minulého zasedání AS 2. LF UK  

) Usnesení AS 2. LF UK k počtu přijímaných studentů do magisterského studijního 

programu „Všeobecné lékařství“ a „General Medicine“ 

) Návrh na zřízení nového společného pracoviště „Ústav simulační medicíny 2. LF 

UK a FN Motol“ 

) Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro akademický rok 

2025/2026 

) Opatření děkana ke stanovení výše a způsobu vyplácení doktorandských 

stipendií na 2. LF UK 

) Zprávy z komisí 

) Zprávy z AS UK 

) Různé 

 

1) Zahájení a uvítání hostů 

Zasedání zahájil MUDr. Trojánek, předseda AS 2. LF UK, přivítal senátory a hosty, kteří se 

účastnili zasedání.  

Skrutátory byli určeni: MUDr. Smíšková (pedagogická komora) a V. Blažek (studentská 

komora). 

 

MUDr. Trojánek požádal senátory o odsouhlasení programu. Protože nebyly žádné připomínky, 

program byl schválen tichým souhlasem. 

 

2) Informace předsednictva AS 2. LF UK, informace vedení fakulty  

MUDr. Trojánek sdělil, že proběhne setkání vedení LF, na jednání jsou připraveni, V. Veselý za 

sekci studentů. 

Prof. Babjuk zhodnotil ekonomiku fakulty, rozebral přijímací řízení v akademickém roce 

2024/2025, přijímacího řízení, navýšení počtu studentů. 

V diskuzi zazněly připomínky k organizaci výuky pro navýšený počet studentů, požadavky na 

navýšení personálních úvazků, rozpočtů pracovišť atd. Vedení fakulty toto zohledňuje.  



MUDr. Trojánek požádal doc. Čakrta o vyvolání schůzky s příslušným proděkanem – tématem 

by bylo zmírnění dopadu studia zahraničních studentů, jejich začlenění do dění fakulty atd., žádá 

o úzkou spolupráci s pedagogickou komisí. 

Dále bylo zmíněno velké vytížení bistra na Plzeňské, bude zvýšen počet židlí a stolků, 

nakoupeno další nádobí. 

 

3) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 9. 10. 2024  

MUDr. Trojánek vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  

Zápis ze zasedání AS 2. LF UK dne 9. 10. 2024 byl schválen tichým souhlasem. 

 

4) Usnesení AS 2. LF UK k počtu přijímaných studentů do magisterského studijního 

programu „Všeobecné lékařství“ a „General Medicine“ 

PK se sešla spolu s EK, hodnotily skutečnost, že počet přijatých studentů výrazně překračuje 

počty z minulých let. Je třeba vnímat dopady na kvalitu výuky, nedostatek výukových prostor, na 

počty vyučujících atd. PK připravila otázky na vedení fakulty, jejichž cílem není kritika vedení, 

ale snaha o konstruktivní řešení současné situace. Je třeba se i do budoucna zamyslet nad 

kapacitou a jasnými pravidly k přijímání počtu studentů. 

PK připravila Usnesení, dodala jej předem, žádá o jeho schválení AS 2. LF UK.  

V rozsáhlé diskuzi vystoupili pan děkan, prof. Hrušák, prof. Zuna, M. Khoder, V. Blažek, M. 

Uvíra. 

 

Hlasování: pro  17  proti  0  zdržel se  1 

 

AS 2. LF UK schválil Usnesení AS 2. LF UK k počtu přijímaných studentů do 

magisterského studijního programu „Všeobecné lékařství“ a „General Medicine“ 

 

5) Návrh na zřízení nového společného pracoviště „Ústav simulační medicíny 2. LF UK a 

FN Motol“ 

Pan děkan návrh uvedl, dále předal slovo prof. Vymazalovi a prof.Havlasovi. Oba vznik centra 

podporují, intenzivní medicína je asi nejvíce potřebným oborem, jsme jediné pracoviště v 

republice, které toto centrum nemá. Naším cílem je vše dělat koncentrovaně na jednom místě, 

začlenit do curiculla. Zprovoznění by bylo asi v roce 2028. V současné době je třeba se vyjádřit 

k návrhu mít společné pracoviště simulační medicíny s FN Motol, která také již nové simulační 

centrum staví. Bylo by možné sdílet některé přístroje či personální zabezpečení, mít další 

výukové prostory atd. 

V rozsáhlé diskuzi vystoupili pan děkan, prof. Hrušák, MUDr. Trojánek, prof. Zuna, prof. 

Vymazal, prof. Havlas a doc. Fišer. 

Je nutné ještě udělat rozsáhlejší rozbory, bude uskutečněno další setkání s panem děkanem nad 

otázkami, které především členům EK nejsou zcela jasné. 

 

Závěr: návrh se dořeší na dalším zasedání AS 2. LF UK 11.12.2024. 

 

6) Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro akademický rok 2025/2026 

Prof. Kobesová shrnula podmínky, materiál byl předem zaslán. 

Doc. Maxová požádala prof. Kobesovou o poskytnutí přehledu počtu přijatých studentů do 

jednotlivých oborů doktorského studia v letošním akademickém roce 2024/25. 

 

Hlasování: pro  17  proti  0  zdržel se  0 

 

AS 2. LF UK schválil Podmínky přijímacího řízení do doktorského studia pro akademický 

rok 2025/2026. 

 



7) Opatření děkana ke stanovení výše a způsobu vyplácení doktorandských stipendií na 2. 

LF UK 

Pan děkan krátce opatření přiblížil, materiál byl předem zaslán. 

 

Opatření děkana ke stanovení výše a způsobu vyplácení doktorandských stipendií na 2. LF 

UK bylo AS 2. LF UK vzato na vědomí. 

 

10) Zprávy z komisí 

Pedagogická komise – doc. Čakrt – dále spolupracuje s ekonomickou komisí, zabývala se 

navýšeným počtem studentů, sestaví soubor otázek na pana děkana   

 

Legislativní komise – prof. Zuna – komise se zabývá materiály k volbám, vyhodnocováním 

voleb 

 

Ekonomická komise – prof. Hrušák – dále spolupracuje s pedagogickou komisí  

 

Sociální komise –Š. Chytrý- komise se nesešla, v mezičase proběhlo jednání s paní tajemnicí. 

Dále je naplánována i schůzka s panem prof Kachlikem ohledne studoven na Plzeňské. 

 

Komise pro komunikaci –komise se nesešla, je nutné probrat , zda je nadále komise potřeba. Její 

úkoly byly splněny či převzaty PR oddělením děkanátu 

 

11) Zprávy z AS UK 

AS UK se konal 11.10.2024, shrnutí informací provedl M. Uvíra. 

 

12) Různé 

PER ROLLAM: 

• KARIM, AP, 3X0,100, prof. Vymazal - bude rozesláno v polovině listopadu   prof.Zuna 

• KARIM AP-L, 0,050, prof. Vymazal - bude rozesláno v koncem listopadu      doc.Fila 

• KARIM AP-L, 0,050, prof. Vymazal - bude rozesláno v koncem listopadu      doc.Fila 

• pediatrie, AP-L, 0,050, prof. Šumník - bude rozesláno začátkem prosince        prof.Škába 

• kardiologie, AP-L, 0,050, prof. Ošťádal - bude rozesláno v 1/2 prosince          doc.Fila 

 

Další termíny zasedání AS 2. LF UK:  11. 12. SP1, 8.1.2025 MPP 

 

 

Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 


